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diabetesvereniging waarschuwt de RL
Op 4 augustus jl. heeft de afdeling Maastricht van de Diabetes Vereniging 
Nederland een brief gestuurd naar een flink aantal instanties, o.a. aan 
de RL, de internisten en het bestuur/direktie van het St.Annadalziekenhuis. 
In deze brief werd gesteld dat de hulpverlening aan de diabeten in Maas
tricht veel te wensen overlaat, zoals onder andere gebleken uit enquêtes 
gehouden onder de leden van de vereniging in 1975 en in 1978.
Hoewel de resultaten van de enquête uit 1975 aan alle betrokken instanties 
werden medegedeeld, is uit de recente enquête gebleken, dat de klachten 
vrijwel onveranderd zijn gebleven. Gezien de ernst van deze klachten heeft 
de Diabetes Vereniging besloten bovengenoemde brief te schrijven, waarin 
de opvallende zinssnede voorkomt:
Het bleek dat de ontevredenheid over de arts-patiënt-relatie zioor een niet 
onaanzienlijk gedeelte betrekking had op één van de internisten van het 
ziekenhuis.

De brief die in de vorige Maffius werd geplaatst was aanleiding om kontakt 
te zoeken met enkele leden van de Diabetes Vereniging. Omdat zij o.a. be
handeld worden door internisten uit St. Annadal, leek het ons beter de ge
ïnterviewden anoniem te houden; dit om te voorkomen dat zij als patiënt 
tijdens de periodieke controle-bezoeken er persoonlijk op aangesproken 
worden.
Daarnaast is het noemen van namen van ondergeschikt belang, omdat de ge
ïnterviewden niet voor zichzelf maar uitdrukkelijk namens de leden van de 
Diabetes Vereniging Nederland, afd. Maastricht spreken.

De hieronder te noemen klachten zijn dan ook allen zwart op wit in de en
quête geuit en betreffen niet de persoonlijke ervaringen van de leden die 
wij spraken. De Diabetes Vereniging wilde uiteindelijk ook alleen met 
Maffius praten, omdat het hier een zaak betreft die speciaal ook de RL aan
gaat en heeft voorlopig bezwaren tegen verdere verspreiding in de pers. 
De Vereniging verwacht dan ook dat de pers dit niet overneemt.
Deze terughoudendheid wordt vooral veroorzaakt door het feit dat de Vereni
ging wel degelijk positieve ontwikkelingen signaleert, ook in St. Annadal. 
Zo blijkt uit de enquête, dat de wachttijden van patiënten die voor kon- 
trole komen gedaald is van gemiddeld 66 minuten tot gemiddeld 48 minuten 
(met een spreiding van 10 tot 210 minuten; 1/3 van de geïnterviewden heeft 
momenteel een wachttijd van 60 minuten).
Men is blij met de diabetes-nazorgdienst, die binnenkort van start gaat 
en de diabetes-poli die door de direktie is toegezegd in de nieuwbouw van 
St. Annadal.
Waarom heeft men dan toch toegestemd in een interview met Maffius?
In de eerste plaats is dat het bericht dat de internist Coenegracht uit 
St. Annadal aan de RL benoemd zou worden tot hoogleraar.
Het is het optreden van deze internist, waarop in bovengenoemde brief ge
doeld werd en waarover binnen de Vereniging groot ongenoegen bestaat.
De wijze waarop deze internist met veèl patiënten omgaat kan op zijn 
minst triest genoemd worden. Bij veel patiënten blijkt zeer weinig of 
geen vertrouwen te bestaan in zijn optreden als arts. Deze situatie legt 
duidelijk een schaduw op de afdeling Interne Ziekten, temeer daar Coene
gracht veel diabetespatiënten onder behandeling heeft en daarnaast ook 
hoofd van de afdeling is.
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De laatste twee jaren echter is er -mede op advies van de Vereniging- 
sprake van "overstappen" naar de internisten Hulsman en Pop, waarin de 
p^tlgnten wel vertrouwen hebben, en naar het ziekenhuis in Heerlen,

In de tweede plaats heeft men het gevoel dat er nu, ondanks het per- 
spektief op diabetes-poli en nazorgdienst, nog onvoldoende met de 
resultaten van de vorige enquête is gebeurd, en dat het ook juist de 
taak van de RL zou moeten zijn, hierin verandering aan te brengen. 
Als Coenegracht hoofd van de afdeling blijft, en daarnaast nog hoog
leraar wordt, is de Vereniging er haast van overtuigd, dat het moge
lijke positieve effekt een verbeterde poli en nazorgdienst teniet ge
daan zal worden door diens optreden als organisator én als hulpver
lener. , . „
"En dan praten wij nog niet over zijn onderwijstaak...............

Om de klachten te verduidelijken werd het leven van de gemiddelde 
diabeet geschetst. Hij ziet zijn internist gemiddeld 3 a 4 keer per 
jaar. Hij moet door zijn handicap regelmatig leven, en daarbij veel 
regels inacht nemen met name wat betreft eten en drinken, lichaams 
beweging, inspuitingen resp. tabletten. Deze leefregels zijn niet al
tijd gemakkelijk. . .
Ondanks de regelmaat is er toch nog al eens sprake van individuele 
ontregelingen, bijv, door ziektes zoals griep, spanningen en emoties 
zoals bij examen en op het werk. Door dit soort ontregelingen ontstaan 
klachten en ongerustheid; in de praktijk blijkt, dat patiënten niet 
zelden met vragenlijstjes naar hun arts toegaan. Het is duidelijk, 
dat zo'n patiënt een arts nodig heeft die in staat is een goede ver 
trouwensrelatie op te bouwen en die hem serieus aanhoort en voldoende 
tijd aan zijn patiënt besteedt.
In de recente enquête was dan ook de vraag opgenomen:
Wat voj) ewavi-ngen met speotatisten in het afgelopen laan?
Zowel in 1975 als in 1978 bleek 40Z van de ondervraagden minder tevre
den of ontevreden te zijn en uitten de volgende klachten.
1) er is onvoldoende persoonlijk kontakt met de arts.
2) er zijn voortdurend wisselingen van de behandelende arts-assisten.
3) de patiënt krijgt onvoldoende informatie en heeft het gevoel dat 

hij moet doondvarmen, om iets te horen.
4) de patiënt wordt niet serieus genomen: hij zat zioh wet ween met 

aan het dieet hébben gehouden en meer van dit soort ongenuanceerde 
uitspraken.

5) de arts heeft onvoldoende tijd.

In tegenstelling tot de eerste enquête in 1975 werden in de enquête van 
dit jaar de namen van de specialisten genoemd.^
Bovengenoemde klachten werden voornamelijk geuit door patiënten die bij 
Coenegracht onder behandeling zijn.
De resultaten zullen over circa 1 maand beschikbaar komen voor alle be
trokkenen.
Bij de beoordeling van deze enquête-resultaten legt de Vereniging ook 
nadruk op het feit, dat veel patiënten bang zijn klachten te uiten over 
hun arts. Ats ik midden in de nacht een coma krijg en ik kom in het 
ziekenhuis, staat die man daar weer.
Het is daarom ook dat mensen die geen enquête durven versturen (zelfs 
niet anoniem), niet zelden hun grieven telefonisch uiten of op leden
avonden; hier spelen zich soms zeer emotionele taferelen af.



1 Veel patiënten hadden de hoop, dat bij de Roinst van de RL, die imniers een
patiënt-gericht-studieprogramma heeft, verbetering zou komen in de hulp- 
verleningssituatie.

ji. Als Coenegracht hoogleraar wordt, wat haast niet voor te stellen is, ge-
■■ 2ien de kritiek die én sommige internisten én Maastrichtse huisartsen op

hem hebben, kan van een dergelijk studieprogramma weinig terecht komen.
j Als ook de kwaliteit van het onderwijs niet verbeterd zal worden, wat kan

I dan de reden zijn voor een hoogleraar benoeming?
j duist aan iemand die verantwoordelijk is voor onderwijs aan studenten en
• ( medische zorg voor diabeten, moeten hoge eisen gesteld worden.

De Diabetes Vereniging wacht nu in grote spanning op de reaktie van de RL.

Namens de redaktie 
Wim Eermens.

I PS. In een reaktie op de klachten van de Diabetes Vereniging stelt het
Faculteitsbestuur in het bulletin van 1 augustus jl., dat de Faculteit 
geen direkte verantwoordelijkheid heeft voor de patiëntenzorg in het 
ziekenhuis St. Annadal. Gezien het bovenstaande is er dan misschien wel

! geen formele verantwoordelijkheid, maar wel een direkte invloed. Wat
. verstaat de Faculteit dan wél onder de gezondheidszorgtaak van de Me-

i dische Faculteit? Een ander afschuivertje in deze reaktie van het Faculteits-
bestuur is de mededeling dat de brief van de vereniging zal worden voorge

le legd aan de "deelprojektgroep Diabetes Nazorg". Dit projekt blijkt een
eerstelijns onderzoek in Hoensbroek te zijn, waarbij een speciale cate
gorie oudere diabeten wordt gevolgd. Het projekt heeft geen enkele relatie 
met de gesignaleerde problematiek in St. Annadal.
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Op 31 augustus j.l. werd met enig officieel vertoon 
het Studielandschap geopend door de portefeuille
houder onderwijs, prof, Cees van Boven.
De projektgroep Basisleermiddelen had de gelegen
heid aangegrepen om de verschillende facetten van 
de aktiviteiten te verduidelijken. Peter Bouhuijs, 
die tot voor kort projektleider Basisleermiddelen 
was, hield de "feestrede", waarin het wel en wee 
van Studielandschap en projekt Basisleermiddelen 
geschetst werden. Aangezien velen niet in de ge
legenheid waren bij de opening van het Studieland
schap aanwezig te zijn, volgt hier de enigszins 
aangepaste tekst van de inleiding.

En de boer Hij ploegde voort.....
ervaringen uit een studielandschap

Peter Bouhuijs

Hoewel men zich dat vandaag niet meer zo goed kan voorstellen was er 
bij de start van het onderwijsprogramma in september 1974 zoveel 
ruimte in het gebouw aan de Tongersestraat, dat er een studiezaal kon 
worden ingericht, waarin alle studenten een eigen werkplek hadden, 
bestaande uit een tafel en een ladenkastje.
In navolging van begrippen als kantoortuin en kantoorlandschap kreeg 
deze lokaliteit al snel de naam Studielandschap.
Aan deze idyllische opzet kwam reeds in september 1975 een einde toen 
vijftig nieuwe eerstejaars hun intrek namen in het Studielandschap. 
Toch is in die eerste opzet op een zeer duidelijke wijze de funktie 
van het Studielandschap naar voren gekomen, namelijk het vervangen 

van een regulier stuk onderwijs.
Met de instelling van een studielandschap werd beoogd de studenten 
de werktuigen te geven ter ondersteuning van hun zelfwerkzaamheid. 
Het verschaffen van een eigen werkplek aan de studenten drukte echter 
tevens uit dat dit onderwijssysteem geen schriftelijke kursus is, 
maar dat het bevorderen van een goed stuk studieklimaat door stimu
lering van kontakten tussen studenten onderling en met stafleden ook 
buiten de twee maal twee uur onderwijsgroep door de fakulteit van 

belang wordt geacht.
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Kortom, osn hsndvol moois idsalen. Maar wat kwam ervan terecht ? 
Aanvankelijk bitter weinig : studenten beschikten in september 
1975 over ongeveer 200 boeken en enkele band-diaseries en video
banden. De snelle start van het onderwijsprogramma wreekte zich 
duidelijk : voor vele vakgebieden waren geen deskundigen aanwezig 
en om de een of andere ondoorgrondelijke reden was er ook geen 
bibliotheekapparaat beschikbaar om een boekenstroom te verwerken. 
Het zelf vervaardigen van leermiddelen door docenten werd slechts 
op bescheiden schaal gerealiseerd. Voorts was ook toen reeds de 
neiging bespeurbaar dat praten over hoe je iets zou kunnen doen 
aantrekkelijker gevonden wordt dan feitelijk iets doen.

Op voorstel van Gerard Majoor, destijds lid van het Fakulteits- 
bestuurs-Overleg, werd begin oktober 1975 het projekt Basisleer
middelen gestart dat als belangrijkste taken meekreeg :
1. inrichting van het Studielandschap
2. opbouwen en onderhouden van een kollektie leermiddelen
3. het stimuleren van docenten om leermiddelen te maken, aan te pas 

sen of te selekteren.

Geen van de drie taken kon op een eenvoudige manier uitgevoerd 
worden.
Hoewel over de gang van zaken bij de inrichting lange treurige 
verhalen te vertellen zijn, kan men uit een kort overzicht van data 
zichzelf ook wel een beeld vormen.

Oe plannen zoals die nu zijn gerealiseerd, werden in het voorjaar 
van 1975 in essentie ontwikkeld. In maart 1976 werd een programma 
van eisen opgesteld en vervolgens goedgekeurd. Daarna zijn als 
realisatiedata achtereenvolgens genoemd : september 1976, januari 
1977, september 1977, februari 1978. Het is inmiddels najaar 1978 
en nog ontbreken er elementen aan de inrichting.

Bij de opbouw van de leermiddelenkollektie diende snel gehandeld te 
worden, gezien het terechte gemor van de studenten.
Op een drietal wijzen werd getracht het aantal boeken op peil te 
brengen.
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1. Planningsgroepen werden geaktiveerd door telefoontjes en bezoek- 

jes van leden van de projektgroep.

2. De capaciteitsgroepen ontvingen lijsten met boektitels, die 
aan andere fakulteiten voorgeschreven worden met de vraag of 

aanschaf zinnig was. Uiteraard werd ook naar andere suggesties 

gevraagd.

3 De projektgroep zelf selekteerde eveneens titels en benaderde 
externe deskundigen op vakgebieden, die nog niet vertegenwoordigd 

waren in de staf.

Het resultaat van de inspanningen is inmiddels duidelijk te zien. 
Jaarlijks worden meer dan 1000 boeken aangeschaft en de kollektie 
omvat nu 2200 boeken en zal naar verwachting groeien tot 5000 boeken. 
De hier beschreven wijze van kollektievorming door middel van drie in

gangen, namelijk planningsgroep, capaciteitsgroep en projektgroep 
blijkt goed te voldoen en wordt dan ook nu nog toegepast.
Door de personele versterking van de projektgroep en de inspanningen 

van de bibliotheek zijn de aanschafprocedures gestroomlijnd.
Aangezien het om een kollektie leerboeken gaat zal de vervanging 

van verouderde werken meer en meer de aandacht vragen.
De kollekties op de verschillende vakgebieden worden dan ook op 
twee wijzen doorgelicht : wanneer boeken door slijtage of diefstal 

voor vervanging in aanmerking komen wordt bij de betrokken capaci
teitsgroep geïnformeerd of dit noodzakelijk is en of er een alterna
tief werk beschikbaar is. Voorts wordt in overleg met de capaciteits

groepen ook de totaalkollektie periodiek bekeken.

Op het gebied van de A.V.-middelen heeft zich een soortgelijke 

ontwikkeling voorgedaan.
Met behulp van een aantal stafleden uit diverse capaciteitsgroepen 
werd in korte tijd een vrij omvangrijk aantal band-dia series 

geselekteerd en aangekocht.
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Er werden katalogi verzameld van diverse producenten zodat ook 
de leen en huur van films en videoprogramma's eenvoudiger werd. 
Toch bleef de toepassing van AV-middelen tot medio vorig jaar 
duidelijk achter bij de verwachtingen, die niet alleen bij de pro- 
jektgroep, maar ook bij de studenten leefden.
Naast de beperkte opname- en weergavefaciliteiten speelde vooral 
de onbekendheid met AV-materiaal een rol : de meeste docenten weten 
nog wel aardige boektitels op hun vakgebied te noemen, maar AV-mid
delen hebben een geringere verspreiding en daarmee een geringere be
kendheid.

In de zomer van 1977 startte de projektgroep daarom met "de grote 

sprong voorwaarts in de serviceverTening ; gedurende twee dagen 
beijverden de leden van de projektgroep zich om een 700-tal potentiële 

programma s op basis van hun titel of inhoudsomschrijving in een kata- 
logus toe te delen aan de diverse blokken. Alle blokkoördinatoren 
ontvingen een lijst met suggesties voor hun blok.
Bij dit alles kwam meer en meer de noodzaak naar voren van een 
dokumentatiesysteem, waarin de feitelijke bruikbaarheid van de 
programma's wordt vastgelegd : vele potentiële programma's blijken 
namelijk slecht bruikbaar, omdat ze gemaakt zijn voor een andere ge
bruikssituatie (het AV-middel als bioscoopfilm).
Het opzetten van een dergelijk systeem vereist dat de programma's 
bekeken worden en vervolgens op een voorgeschreven wijze een inhouds- 
beoordeling krijgen. De start van deze tijdrovende aktiviteit werd 
nog bemoeilijkt door het feit dat er geen voorbeelden van elders 
beschikbaar waren : beoordelingskriteria, trefwoorden etc. werden 
door de projektgroep zelf ontwikkeld.
Kwaliteitsbewaking van leermiddelen blijkt onverwachts een unicum 
van dit onderwijssysteem te zijn.
Bij de beoordeling van programma's worden meerdere mensen betrokken, 
die vanuit verschillende gezichtspunten de programma's beoordelen. 
Inmiddels werken een tiental medewerkers aan een geleidelijke uitbouw 
van de beoordelingen, zodat binnen afzienbare tijd een katalogus 
beschikbaar zal zijn die stafleden en studenten kan informeren over 
de aard van de aanwezige programma's.

Op het gebied van de overige leermiddelen is de afgelopen jaren weinig 
bereikt. Dit hangt samen met de derde taak van de projektgroep : het 
betrekken van stafleden bij de produktie van leermiddelen.
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Als eerste aktiepunt voor de toekomst springen de AV-middelen naar 
voren. Veel materiaal, dat elders geproduceerd is heeft een typisch 
cursorisch karakter : alles wat je maar over het onderwerp zou willen 
weten wordt samengeperst in één programma.
De behoefte aan dergelijke leergangen is bijzonder laag. Studenten 
zoeken vaak naar een visuele ondersteuning van hetgeen ze over 
bepaalde problemen leren. Bestaande programma's zouden daarom gesplitst, 
verkort of op een andere wijze aan ons onderwijssysteem aarvgepast dienen 
te worden. De projektgroep heeft hiervoor inmiddels een handleiding 
beschikbaar.
De weinige programma's, die "klachtgericht" waren, blijken goed te 
voldoen in het onderwijs. Ook op dit punt zal meer gedaan moeten worden. 
Bepaalde delen van het keuze-onderwijs vragen evenzeer om ondersteuning 
door middel van band-diaseries.
Op het gebied van de video nemen de produktiefaciliteiten in de naaste 
toekomst toe, zodat ook hier het proces van aanpassing en produktie 
van programma's verbeterd kan worden.
Een aantal nieuwere leermiddelen, zoals de P4~deck (een patiënten
probleem als kaartspel), de problem-box en de computer zijn in een 
stadium aangeland, dat toepassing op ruimere schaal in het onderwijs 
mogelijk is.

Nu de mogelijkheden er zo langzamerhand zijn, rijst de vraag hoe 
er voor gezorgd gaat worden, dat planningsgroepen en capaciteits
groepen feitelijk hun leermiddelenproduktie opvoeren.
Wat betreft de planningsgroepen zou hierbij gedacht kunnen worden 
aan een kwantitatieve taakstelling, in de trant van : de plannings- 
groep dient er zorg voor te dragen dat x leermiddelen van eigen bodem 
onderdeel uitmaken van het blok.
Capaciteitsgroepen zouden evenzeer een vaste bijdrage dienen te leveren. 
In ieder geval dient er per capaciteitsgroep een vaste referent voor 
leermiddelen beschikbaar te zijn, die onder meer de kollektievorming 
van boeken in het Studielandschap bewaakt.
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Gezien het feit dat het aanbod van leermiddelen op een vakgebied in 
dit onderwijssysteem in belangrijke mate bepaalt in hoeverre studenten 
met een bepaald vakgebied in aanraking komen, zou het werken aan leer
middelen een automatische prioriteit binnen capaciteitsgroepen dienen 
te zijn.

Het Studielandschap zelf zal met de toename van het aantal studenten 
binnen enkele jaren volledig uit zijn jas groeien. Het is te hopen 
dat er tegen die tijd een oplossing bereikt kan worden, waarbij bi
bliotheek en Studielandschap geïntegreerd ter beschikking staan van 
de student, waarbij de inhoudelijke verantwoordelijkheid voor de leer- 
middelenkollektie bij de Fakulteit blijft berusten.

universitaireontwikkelingssamenwerking
De funktie van ontwikkelingshulp (ontwikkelingssamenwerking) wordt zeer ver
schillend beoordeeld. Tal van kriteria kunnen daarbij worden aangelegd.
In de nota "Bilaterale ontwikkelingssamenwerking" van Pronk worden twee za
ken genoemd:
a) hulp aan de armsten (zo direkt mogelijk),
b) bevorderen van self-reliance.
De aard van het regiem in het ontwikkelingsland is daarbij een faktor, die 
in belangrijke mate bepalend is voor de mogelijkheden tot realisering van 
genoemde twee punten.

In het voorjaar van 1978 werden universiteiten in Indonesië gekonfronteerd 
met ernstige onlusten, waarbij het tot militair ingrijpen kwam.

Groningen tesluit tot
Universiteit __ rOG/15

Nederlandse projektmedewerkers die kritiek bestond. Als mogelijkheden om 
tn dienst van het NUFFIC werkzaam zijn riorele steun aan studenten en docenten
op het ITB in Bandung hebben middels op een zinvolle manier tot uiting te
Oen brief aan de verantwoordelijken voor brengen hebben de medewerkers besloten 
^eze samenwerkingsprojekten in Nederland tot de volgende akties:
•denbaar gemaakt hun werk op het ITB niet Het doorspelen van informatie naar Neder- 

■‘e hervatten zolang op de campus van land. Daarmee hopen ze dat in Nederland 
het 1TB de normale situatie niet is andere manier aktie op_d.e _
’■otuggekeerd. Zoals bekend hebben op de universiteiten ondernomen wordt.
oaT-pQs van het ITB confrontaties plaats Ze zullen hun werk op het ITB niet her— 
Bevonden tussen studenten en hardhandig vatten zolang op de campus de normale 
ingrijpende militairen. De projektmede- situatie niet is teruggekeerd. Wel zul- 
"nrkers stellen in hun brief dat 'de len zij thuis door blijven werken.
tampus var. het ITB een van de weinige llontakt is opgenomen met de Nederlandse 
Plaatsen in Indonesië was waar nog ambassade in Jakarta, een gesprek heeft 
Enigszins de mogelijkheid tot openlijke óp 22 februari j.l. plaatsgevonden.

Naar aanleiding van deze brief heeft 
het College van Bestuur van de Univer- 
siteit van Groningen besloten haar 
projekt RUG/I3 op te schorten tot de 
normale verhoudingen op het ITB zijn 
hersteld en zo mogelijk in SICTIC 
verband protest aan te tekenen bij de 
Indonesische overheid tegen de versto
ring van de academische vrijheid. 
Dit heeft het CvB meegedeeld in een 
brief d.d. 14 maart '78 gericht aan 
het NUFFIC, waarin zij verder aandrin
gen om in een bestuursvergadering 
aandacht te besteden aan de brief van 
de projectmedewerkers.
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Naar aanleiding daarvan heeft een herbezinning op projekten van universitaire 
ontwikkelingssamenwerking plaatsgevonden bij het NUFFIC, het ministerie en 
een aantal universiteits- en hogeschoolraden. Daarbij betrof het m.n. de re
latie met Indonesië.

Het lijkt ons, dat deze diskussie past binnen de bezinning die er op ontwik
kelingshulp in het algemeen gaande is. Ook binnen de RL, die -naar het zich 
Inat aanzien— zich meer met ontwikkelingssamenwerking wil gaan bezighouden, 
zal deze diskussie op gang moeten komen.
Vragen die daarbij aan de orde moeten komen, luiden:
Welke vorm van samenwerking achten we zinvol? Welke kriteria leggen we aan? 
Welk standpunt nemen wij in m.b.t. het politieke regiem?

In het onderstaande willen wij voor- en tegenstanders van ontwikkelingssamen
werking met Indonesië aan het woord laten, opdat men zich een oordeel vormt 
over de bestaande problematiek en binnen de RL mede invloed uitoefent op / 
vorm geeft aan het desbetreffende beleid.

Laatste berichten:
Sp Rector I.T.B. legt funktie neer 
.5^ ANP 16-2-78

De rektor van het ITB, technologisch instituut in 
■5 j’ Bandung, prof. Iskander Alisjakbana heeft zich van 

zijn funktie teruggetrokken. Hij deed dit uit pro- 
test tegen de aanwezigheid van militairen, namelijk 
speciale korpsen die ingezet worden om relletjes 

k te bestrijden. Deze troepen bevonden zich sinds 21 
januari jl. op de kampus van het ITB. Dit om zoals 

’■ k vordt gezegd "rust en orde te herstellen", naar 
a aanleiding van de militante beweging onder de

studenten. De studenten van het 1TB maar ook intel- 
Icktuelen, literatoren en kunstenaars hebben tegen 
de aanwezigheid van deze troepen al van het begin 
af aan felle protesten aangetekend.
De protesten richtten zich zoals bekend ook tegen 
het monddood maken van de studentenbladen en tegen 
wat de studenten noemen hot "totalitaire ontreden 
van liet ni’itaire regiem."

I DOORGAAN.
Op 27 juni 1978 schreven 11 nederlandse ontwikkelingswerkers, die werkzaam 
zijn aan Universiteiten in Indonesië, een brief aan alle Universiteits
bladen in Nederland met het verzoek de bij gevoegde nota met hun argumen
ten (voor doorgaan) te publiceren. Uit deze nota citeren wij de volgende 
passages:
"Een van de overuegvngen, die big de diskussie over de effektiviteit van 
universitaire progekten een grote rol spelen, is de aard van het regime 
in het acoeptorland. Wanneer dat regime korrupt is, autoritair en onder
drukkend zign we geneigd de efgekten van universitaire samenwerkingspro- 
gekten laag aan- te slaan: een kritische kigk op de zaken wordt in "zo’n 
land niet gewaardeerd en de ontwikkelde know how wordt niet ingesohakeld 
tn een ontwikkelingsproces omdat zo'n proces door de zittende machthebbers 
niet wordt bevordjerd.
Dat is^ een overweging, waar ongetwigfeld veel waars in zit, maar die toch 
te weinig recht doet aan de werkeligkheid, die meestal wat subtieler is, 
dan hier gesuggereerd wordt. Elk land omvat een aantal strukturen en in
stanties van macro- tot microniveau en hoewel daartussen natuurligk een 
interaktie plaats vindt (variërend van köordinatie tot dwang en chantage) 
heeft ieder van die groeperingen toch een zekere mate van autonomie. Of 
wat konkreter: binnen elk ontwikkelingsland -ook het 'slechtste'- bestaat 
een zekere Vorm van pluriformiteit. Dat brengt met zich mee dat, ook al 
gelooft men op staatsniveau geen zinvolle samenwerking aan te kunnen gaan, 
dit nog niet betekent, dat er op lager niveau geen zinvolle samenwerking 
mogeligk zou zign. Er bestaat een heel scala van mogeligkheden lopend tan 
officiële samenwerking op regeringsniveau via autonome regeringsinstellin
gen, privé organisaties tot zelfs bevrijdingsbewegingen toe.
Universitaire projekten nu zijn in de praktijk geen samenwerkingsprojektèr. 
tussen regeringen (formeel misschien wel) maar' tussen universiteiten of 
afdelingen daarvan. Daardoor ontstaat de mogelijkheid van de boveyz ge
schetste speelruimte gebruik te maken. Een minder ontwikkelingsgezind re
geringsbeleid maakt universitaire projekten dus niet bij voorbaat zinloos 
of onmogelijk. Maar zijn ze in zo'n kontekst wel praktisch uitvoerbaar?
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In dat) verband Is het belangrijk dat er vrijwel geen regering is, die niet 
een op 'ontwikkeling' gerichte politiek voorstaat, ook al kan haar idee 
van 'ontwikkeling' heel anders zijn dan het onze. Ook. erkent bijna elke 
regering dat voor de uitvoering van zo'n beleid eigen wetensahappelijke 
kennis nodig is: akademioi die hun vakkennis kunnen toepassen onder plaat
selijke omstandigheden. Daarom hebben ze dan ook universiteiten. Ze erken
nen ook, dat voor het goed funktioneren van akademioi een op het vakgebied 
gericht kritisch denken nodig is en dat dat een zekere mate van akademi- 
sche vrijheid noodzakelijk maakt. Dat geeft universiteiten een specifieke 
8peelry.imte om op ontwikkeling gerichte aktiviteiten te ondernemen, in 
weerwil van een andersoortig regeringsbeleid. Wij menen dat die mogelijk
heid vaak groter is dan sommige critici willen doen geloven. Bij de keuze 
van samenwerkingsprojekten zou je je misschien juist moeten richten op 
universiteiten, die in zo'n soort omgeving moeten werken. Ook al zal de 
uitvoering van het beleid van zo'n universiteit (en dus ook het samenwer- 
kingsprojekt) zeker meer obstakels te overwinnen hebben dan in een land 
waar de regering wel een goed ontwikkelingsbeleid voert".

II STOPPEN.
Ter gelegenheid van het Kongres "Het andere Indonesië, ontwikkelingen en 
hulp van onderaf bekeken" (19 en 20 mei 1978 in Amsterdam) verscheen een 
kongresbundel onder dezelfde titel. Uit het daarin geplaatste artikel van 
Ton Dietz e.a. ("(Nederlandse) ontwikkelingshulp aan Indonesië") citeren 
we de konklusies: 
"Wanneer we nu al deze gegevens overzien, moeten we konkluderen dat
1. het aantal zogenaamde 'sociale' ontwikkelingshulpprojekten, zoals die 

zijn weergegeven in Pronk 's evaluatienota, overtrokken is.
2. het maar de vraag is of de niet van de lijst afgevoerde sociale pro- 

jekten wel worden uitgevoerd; ze zijn in ieder geval óók makkelijk van 
de lijst af te voeren omdat er nog nauwelijks orders voor zijn geboekt.

Z. zelfs dis deze sociale projekten doorgaan, het nog maar de vraag is 
of ze in het belang zijn van de armste groepen, sterker nog, of ze 
zich niet richten tégen hun belangen,

4. de werkelijke profiteurs van de Nederlandse ontwikkelingshulp aan In
donesië een beperkt aantal Nederlandse ondernemingen zijn, voor wie 
in feite marketing-diulp is en vaak ook ondersteuning van hun investe- 
ringsprojekten in Indonesië.

5. daarnaast een groep van hulpparasieten wordt ondersteund, delen van
de Indonesische elite waarvan de belangen vervlochten zijn met die van 
buitenlandse investeerders,

o. deze elite belang heeft bij een verdere afhankelijke en onderontwik
kelde Indonesische ekonomie, een ontwikkeling die sterk ten koste gaat 
van de Indonesische kleine boeren, landlozen en mensen uit de stede
lijke informele sektor en een ontwikkeling die Indonesië natuurlijke 
rijkdommen leegrooft.

7. deze ontwikkeling slechts kan voortduren bij grote repressie, die op 
haar beurt wordt ondersteund door buitenlandse. o.a. Nederlandse hulp,  
Per saldo moeten we konstateren dat er alle reden is om de Nederlandse ont
wikkelingshulp aan Indonesië stop te zetten, ondanks het feit dat er hier en 
daar wel een projektje zal zijn dat direkt in het belang is van een groep 
arme Indonesiërs. Het is aan te bevelen om die projekten dan volstrekt bui
ten de kaders van de officiële ontwikkelingshulp te laten verlopen'.'.

Inzage van de volledige teksten is mogelijk via de redaktie.

Hans Hagen en Wim Hermans.
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you can be hero
Als je studeert is het niet aileen belangrijk meer kennis te krijgen over het een 

of ander, belangrijker is het misschien wel je te amuseren. Je studententijd is 

immers de tijd van je leven. Vroeger was dat ontgroenen en in smooking lopen, maar 

die tijden zijn gelukkig voorbij. Je zit nu met werkende en werkeloze jongeren, 

kunstenaars, scharrelaars en ander tuig allemaal in de zelfde kroeg en wat zien 

we de medische student voelt zich onzeker, gedraagt zich nerveus, wordt uitge

lachen, afgezien van enkele grappemakers die zelf meelachen.

Meestal echter is men zo bang dat men uit pure ellende centrum "kerk en kruispunt" 

naar binnen vlucht, waar de geestelijke v.d. Ven de studenten d.m.v. "doe es niets" 

avonden bezighoudt.

De Heroes nu vinden dat zo zielig dat ze graag willen helpen en wel door middel 

van de cursus "Elementair Amusement voor de Medische student". De cursus zal 

bestaan uit 10 colleges en 3 tentamens. Professor Japi zal in 3 colleges het 

omgaan met de jonge vrouw behandelen (vrouwelijke cursisten moeten maar trachten 

de onderwezen stof op de jonge man te beproeven). Professor Henny zal drie 

colleges geven in het toepassen van listen en trucs en tenslotte zal ik, 

professor Henkie dus, in drie colleges de grondbeginselen der rhetorica onder

wijzen. Dan volgt er nog een gezamenlijk college "Heroi'me of Heroine". Aan het 

eind van de cursus vinden de tentamens plaats in het Tribunaal. Daar zal de 

cursist moeten bewijzen in staat te zijn een man of vrouw te versieren, door 

rhetorica moeten bewerkstelligen dat bijv, het billard alsnog om 1 uur 's nachts 

bespeeld kan worden en door een list er voor moeten zorgen dat b.v. de kroeg 

toevallig een uur te laat dicht gaat.

De Heroes hebben besloten uit ideële overwegingen geen cursusgeld te heffen 

wel stellen zij degenen , die zakken voor de tentamens verplicht een feest te 

geven om de tranen te verdrinken.

Ik verwacht een grote opkomst. Groetjes

Henkie & Japi
________________________________

AKADEMIE SERIE 15 gast in Maastricht
Samen met de Maastrichtse 
Raad van Kerken is het 
Carrefour gelukt ook dit 
jaar een "Academieser ie" 
aan te bieden.
Deze herfst mogen we na- - 
melijk voordeel trekken 
uit kontakten met de 
Vrije Universiteit van 
Amsterdam.
Plaats van ontvangst en 
ontmoeting is telkens de 
Aula van de Rijksuniver
siteit, Tongersestraat 53.

-Op donderdagavond 
oktober is Prof. Dr.
Joh. Blok de gast van 
Carrefour. Hij is aan 
de VU hoogleraar in de 
biofysica en schreef 
onlangs m.b.t. de dis
cussies over de Neu
tronenbom een artikel 
in het VU-Magazine 
"Een prima kernwapen".

- Op donderdagvond 9 no' 
vember spreekt Prof- 
Dr. C. v.d.Meer, hoo9 
leraar in de inwendig®! 
geneeskunde aan de VU’ 
over het onderwerp , 
"Aan de grens van de 1 
medische macht". Prof' 
van der Meer werd 
bekend dankzij een fS ' 
dio en tv-programma i 
over begeleding van j 
Stervenden. Ook hier j
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publicaties, voordrachten, reizen en congressen

Van 23-29 juli 1978 bezochten Dr.Hemker, Dr.Kirchhof, Dr.Vermeer 
en Dr.Zwaai van de capaciteitsgroep Biochemie het XVIIth Congress 
of the Int.Soc. of Haematology in Parijs, waar op uitnodiging de 
volgende voordrachten werden gehouden:
H.C.Hemker : In vitro prothrombin synthesis from a purified 
precursor in a bovine liver cell-free system.
C.Vermeer : The purification and characterization of bovine 
prothrombin synthetase.
R.F.A.Zwaal : Membrane structures in relation to platelets.

De volgende leden van deze capaciteitsgroep bezochten de 
wetenschappelijke vergadering van het Internationaal Committee 
on Thrombosis and Haemostasis, welke gehouden werd te Leuven 
van 20-22 juli 1978:
Dr.G.v.Dieyen, Dr.H.C.Hemker,Dr.R.F.A.Zwaai,Dr.E.Bevers, Drs.G Tans 
Dr.J.Rosing, Dr.B.Kirchhof. ’

De volgende publicaties kwamen in de afgelopen weken uit:

R.F.A.Zwaal : The asymmetry of mammalian membranes (1978) in 
Structure and Function of Biological Membranes; Molecular Aspects

CNRS, Orleans, p.49-67.

E.J.J.V.Zoelen,A.J.Verkley, R.F.A.Zwaal and L.L.M.v.Deenen 
Incorporation and asymmetry orientation of glycophorin in reconsti
tuted protein-containing vesicles. Eur.J.Biochem. 86 (1978) 539-546.

R.F.A.Zwaal: Membrane and lipid involvement in blood coagulation. 
Biochim. Biophys.Acta (Reviews on biomembranes) 515 (1978) 163-205.

C.Vermeer. B.A.M.Soute, H.C.Hemker : A quick method for the deter
mination of decarboxyfactor X.Thrombos.Res. 12 (1978) 1071-1078.

Een artikel van
B.R.J.Kirchhof, A.D.Muller, C.Vermeer and H.C.Hemker Control 
of anticoagulant therapy with a chromogenic substrate werd qeacceo- 
teerd voor publicatie in Haemostasis.

Medewerkers van de capaciteitsgroep farmacologie verzorgden in 
de afgelopen maanden onderstaande publicaties:
J. W. Henquet, T.L. Kho, K.H. Rahn: 
Grenzwerthypertonie.
Münch.med.Wschr. J^O, 437 (1978).
K. H. Rahn:
Klinische ervaringen met vaatverwijdende antihypertensive.
In: P.A. van Zwieten "Hypertensie", Excerpta Medica, Amsterdam 1978.
K.H. Rahn:

"eeta-Blockade 1977", Thieme Verlag, oLULiydri, l^/o.
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K.H. Rahn:
Eigenschaften der verschiedenen Beta-Rezeptorenblocker. Welche sind relevant ?!
Cardiology 63, (Suppl. 1), 1 (1978). !
K.H. Rahn, e.a.:
Hypercalcitoninaemia in patients with pheochromocytoma.
Klin.Wschr. 697 (1978).
J.F. Smits: '
Central serotonin mechanisms and cardiovascular conti’ol in the rat.
Naun.Schmied.Arch. 3^, Suppl., R. 39, 1978.
J.F. Smits, H. van Essen en H. Struyker Boudier:
Serotonin-mediated cardiovascular responses to electrical stimulation of the 
raphe nuclei in the rat.
Life Sciences m), 173 (1978).
H.A.J. Struyker Boudier: i
Cardiovascular actions and pharmacokinetics of propranolol in the spontaneous?? 
hypertensive rat.
Naun.Schmied.Arch. 302, Suppl., R.40 (1978).
H.A.J. Struyker Boudier:
Computermodellen als hulpmiddel bij farmacotherapeutisch onderzoek.
In: A. Hasman "M.I.C.78, Verslag van het eerste medisch informaticacongres", 
VU Boekhandel Amsterdam pag. 281-286 (1978).

H.H.W.Thijssen:
Physico-chemical properties of the active metabolites of the isoxazolyl- 
penicillins as deduced from their chromatographic behaviour.

F. Raue, J.M. Bayer, K.H. Rahn, Ch. Herfarth, H. Minne and R. Ziegler: 
"Hypercalcitoninaemia in Patients with Pheochromocytoma".
Klin.Wschr. 697 (1978).

K.H. Rahn, H.W. Gierlichs, G. Planz, R. Planz, M. Schols and W. Stephany: 
"Studies on the Effects of Propranolol on Plasma Catecholamine Levels in 
Patients with Essential Hypertension".
Europ.J.Clin.Invest. 8, 143 (1978).

In 'Maatschappelijke Gezondheidszorg',orgaan van de nationale 
Kruisvereniging, jaargang 6 nummer 7/8 verscheen een interview 
van de andragoog Bert Bakker met mevr.M.Bremer-Schulte over 
het zeifhulpproject voor psoriasis-patiënten.

Mevr.M.Bremer-Schulte verzorgt in oktober een tweetal voordrachten 
t.w. op 13-10 'Via polarisatie tussen patiënten en beroepskracht 
naar een nieuw evenwicht in de gezondheidszorg', dit b.g.v. de 
studiedagen der Stichting Studiecentrum Integratie Gezondheidszorg 
en op 6-10 een inleiding over de participatie van patiënten in de 
gezondheidszorg; project Ziektebegeleiding RL, tijdens de studiedag 
van het Nederlands Huisartsen Instituut te Utrecht.
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. 71 Tenslotte is Mevr.Bremer benoemd tot adviseur van de Psoriasis
' Stichting, als coördinator van het project Ziektebegeleiding.

i Deze stichting stelt zich ten doel:
- de ontwikkeling van de kennis omtrent de ziektepsoriasis;

' - de ontwikkeling van de therapeutische mogelijkheden bij de
behandeling van deze ziekte;

- de ontwikkeling van de psychosociale begeleiding van patiënten 
die aan psoriasis lijden en de leniging van het lijden van deze

i patiënten , alsmede het wekken van belangstelling bij een breder
publiek voor de problemen die uit deze ziekte voortkomen.

e Het verslag van Paul Falger, capaciteitsgroep Medische Psychologie,
over een symposium 'Psychosociale risicofactoren en coronaire hart
ziekte' is ongewijzigd als artikel verschenen in 'De Psycholoog, 
1978 (13): pp. 459-467.

uslj)

M.S.

ter inzage
Bij de dienst Voorlichting liggen ter inzage:

Reisverslag van H.B.J.Stiekema en J.J.Jager van de Dienst 
Informatieverwerking over de jaarlijkse bijeenkomst van 
gebruikers van computerapparatuur van de firma Digital 
Equipment Corporation, die van 5 t/m 7 september in 
Kopenhagen plaatsvond.

Verslag door Paul Falger (Medische Psychologie) van een 
bezoek dat hij van 21-25 augustus bracht aan prof.T.Theorel1 
van het Socialmedicinska Institutionen van het Karolinska 
Institutet /WHO te Stockholm i.v.m. het voorbereiden van een 
onderzoekselement binnen het deelproject Psychosociale Risico
factoren (hoofdproject Hart- en Vaatziekten).

Reisverlag van Rob Reneman (capaciteitsgroep Fysiologie) en 
Theo Arts (capaciteitsgroep Biofysica) over een reis naar de 
Verenigde Staten in april van dit jaar. Zij bezochten: 
in Atlantic City
- de Annual Conference of the Microcirculatory Society 

(8-9 april)
- de 62 Annual Meeting of the Federation of American Societies 

for Experimental Biology (FASEB) (9-14 april);
in Seattle (Washington USA)
- de universiteit van Washington

Eerste rapportage van een deel der gegevens over een door 
Jan Joosten,capaciteitsgroep Medische Sociologie, ingesteld 
onderzoek onder gezinnen met een kind met bifida (d.d.13-7-'78).

Foldertje met gegevens over een cursus 'Neonatal Surgery', die 
van 24 juni - 6 juli 1979 te Londen Wordt gegeven in het Hospital 
for Sick Children, Great Ormond Street en in het Institute of 
Child Health, dat deel uitmaakt van de Postgraduate Medical 
Federation van de Universiteit van London.
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Informatie-bulletin over de verslagperiode april-juni 1978 van 
het Medisch Regionaal Centrum te Maastricht.

'Houd ze goed in de hand'. Vouwblad over de veiligheid bij het 
hanteren van gereedschap. Het blad geeft tevens een overzicht van 
de cursussen die door het Veiligheidsinstituut worden georganiseerd.

Jaarverslag over 1977 van de Ondernemingsraad Ziekenhuis St.Annadal.

Jaarverslag over 1975-1976-1977 van de Katholieke Sociale Academie 
te Sittard.

Jaarverslag 1977 van het Nederlands Astma Fonds.

Agenda VVV-Maastricht over oktober 1978.
Voorlopige jaaragenda 1978-1979 VVV-Maastricht.

Vouwblad met informatie over het Nederlands Instituut voor Gerontologie.

Brief van het Instituut voor Toepassing van Atoomenergie in de 
landbouw over een drietal in Wageningen te geven cursussen:
- Algemene Radionuclidencursus
- Vloeistof-scintillatie cursus
- Stralingsbeschermingscursus.

Brief van 'De Halve Maen' met informatie over lidmaatschap van deze 
vereniging voor Amerikanen en Nederlanders, die affiniteit hebben 
met Amerika.

Folder over een cursus Microprocessing fundamentals, te houden in 
London (31 oktober- 2 november) Parijs (7-9 november) Berlin 
(14-16 november) en Madrid (21-23 november).

Folder over een tweedaags seminar over Matrix Management, dat 
op 14-15 december a.s. plaatsvindt in London.

De Nederlandse Stichting voor Leprabestrijding maakt melding van 
een aantal vacatures in de gezondheidszorg in Ethiopië.
De stichting wil in contact komen met potentiële kandidaten die 
voor uitzending naar Ethiopië in aanmerking willen komen. 
Het gaat om een periode van drie jaar. Gevraagd worden: 
Head of out-patients department; Junior Medical Officer;
Medical Officer for conducting Clinical Research; Dermatologist;
Surgeon; Opthalmologist.
Vervulling van de vacatures dient plaats te vinden in de periode 
juli 1978 - april 1979.
Uitvoerige informatie over de vacatures ligt ter inzage bij 
de dienst Voorlichting.
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studiebeurzen buitenland

De Regering van Mexico stelt 3 beurzen beschikbaar waarmee zij 
Nederlanders de mogelijkheid biedt zich aan een Mexicaanse 
Universiteit te specialiseren gedurende de periode 1 september 
1979 - 30 juni 1980.
Een (Spaanstalige) brochure ligt bij Voorlichting ter inzage. 
Belangstellenden kunnen zich voor nadere informatie wenden tot
- Het Ministerie van Onderwijs en Wetenschappen 

Nieuwe Uitleg 1
Den Haag

- De Ambassade van Mexico
Den Haag

Ten behoeve van voortgezet onderzoek, onderwijs en studie in de 
Verenigde Staten in het Academisch daar '79/'80 wordt een 
respectabel aantal Fulbright-Hays beurzen aangeboden.
De reistoelagen en aanvullende beurzen zijn bestemd voor Nederlandse 
hoogleraren, lectoren, wetenschappelijke medewerkers, promotie- 
assistenten en doctoraal-studenten die zich in het academisch 
jaar 1979-1980 verder willen bekwamen aan universitaire en daarmee 
gelijk te stellen wetenschappelijke instellingen in de Verenigde 
Staten.
Beknopte informatie over deze beurzen ligt bij Voorlichting ter 
inzage. Wie meer in detail wil gaan kan zijn vragen richten tot 
de Netherlands America Commission for Educational Exchange (NACEE) 
Reguliersgracht 25 
1017 L J Amsterdam 
tel. 020 - 242435 of tot de 
American Council of Learned Societies 
345 East 46th Street (at United Nations Plaza) 
New York, ny 10017.

Tenslotte stelt ook de Canadese regering een aantal beurzen beschik
baar. Een brochure waarin het beursprogramma wordt beschreven ligt 
bij Voorlichting ter inzage.

parkeerterrein hoofdgebouw
Kaarthouders worden vriendelijk verzocht gebruik te maken van het 
parkeerterrein. Op die wijze zullen niet-kaarthouders eerder een 
parkeerplaats vinden in de straten nabij het hoofdgebouw.
Kaarthouders die liever op straat parkeren kunnen hun plaats wellicht 
beter beschikbaar stellen.
Zij worden verzocht de parkeerkaart bij de Dienst Civiele Zaken in 
te leveren. Men kan er anderen weer een plezier mee doen.

advertentie

Commissie Onderwijs en Wetenschappen van de Universiteitsraad

De commissie voor de Organisatie en de Coördinatie van het 
Onderwijs en de Wetenschapsbeoefening van de Universiteitsraad 
zoekt contact met leden van de universitaire gemeenschap, die in 
deze commissie zitting willen nemen.
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Volgens art. 7 van de tweede Algemene Maatregel van Bestuur voor 
de Rijksuniversiteit Limburg dient 2/3 deel van de commissie uit 
wetenschappelijke medewerkers te bestaan. Door het recente vertrek 
uit de commissie van enkele leden van de wetenschappelijke staf 
is de aanvulling uit deze geleding thans noodzakelijk.

De commissie houdt zich bezig met zaken van onderwijs en onderzoek, 
voor zover de Universiteitsraad op deze gebieden bevoegdheden heeft. 
Daaronder vallen ondermeer het adviseren over zaken van onderwijs 
en onderzoek die in de Academische Raad aan de orde komen, zaken van 
onderwijs en onderzoek voortvloeiende uit het ontwikkelingsplan, 
verlening van ere-doctoraten, vestiging van bijzondere leerstoelen etc.

Daarnaast heeft de commissie een taak bij de verdere uitbouw van de 
Algemene Faculteit. . .
Zij, die belangstelling hebben voor het lidmaatschap van deze commissie, 
dan wel de aandacht willen vestigen op mogelijke kandidaten, worden 
verzocht zich in verbinding te stellen met de voorzitter van de 
Universiteitsraad (Hoofdgebouw, tst. 112, of Vijverdal tst. 2096) of 
de griffier (Hoofdgebouw tst. 111).

De leden van de commissie worden door de Universiteitsraad benoemd. 
De sluitingsdatum van de kandidaatstelling is bepaald op 
Donderdag 12 oktober 1978, om 12.00 uur.

Aanzienlijke korting op 'Materie en leven' van J.D. Fast

Het voortreffelijke boekje van J.D. Fast 'Materie en leven' dat een 
zeer adequaat overzicht geeft van biologie, schei- en natuurkunde van 
levende wezens is door medewerking van de uitgever voor studenten 
van de RL beschikbaar met ongeveer 40°/ korting (in plaats van ƒ 25, 
voor ƒ 17,50). .-Til
Om de behoefte te bepalen kunnen diegenen die dat zouden willen kopen 
zich opgeven d.m.v. een briefje of telefoontje aan de secretaresse 
van de capaciteitsgroep Biochemie, Biomedisch Centrum, toestel 156. 
Als de boeken er zijn volgt nader bericht.

H.C. Hemker

Op 12 oktober a.s. zal de Universiteitsraad (bestuurs )leden 
benoemen of voordragen van de volgende instellingen:

a. het Noodfonds Studenten van de RL
b. de Stichting Studenten Gezondheidszorg

A. Noodfonds Studenten

Op 1 juni is de Universiteitsraad accoord gegaan met het oprichten 
van een Noodfonds voor Studenten. Dit Noodfonds is ingesteld om 
studenten die in financiële moeilijkheden zijn geraakt, hulp te 
kunnen bieden. Het beheer van het fonds wordt gevoerd door een uit b 
personen bestaande commissie, waarvan er 2 door de Universiteitsraad 
worden benoemd. Van deze personen dient er ééi te komen uit de 
geleding studenten, en één uit de geleding wetenschapspersoneel. 
Beide leden van de commissie worden benoemd voor een periode van
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B. Stichting Studenten Gezondheidszorg

De Stichting Studenten Gezondheidszorg (SSGZ) is een landelijke 
ziektekostenverzekering voor studenten. Alle Nederlandse instellingen 
van wetenschappelijk onderwijs zijn met 2 personen in het bestuur 
van de SSGZ vertegenwoordigd. De vertegenwoordiging van de RL 
bestaat uit één door het CvB benoemde medewerker, en één student. 
Deze laatste wordt door de Univiifsiteitsraad voorgedragen voor 
benoeming voor een periode van 1 jaar.

Degenen, dié belangstelling hebben voor deze functies en menen 
daarvoor in aanmerking te komen, dan wel zij die de aandacht 
willen vestigen op kandidaten, worden verzocht zich in verbinding 
te stellen met het Presidium van de Universiteitsraad. De reacties 
zullen uiteraard met de nodige vertrouwelijkheid en zorgvuldigheid 
worden behandeld.

De griffier van de Universiteitsraad is ambtshalve belast met het 
secretariaat van het Presidium; bij hem kunnen nadere inlichtingen 
worden verkregen.
(Hoofdgebouw, K.211, tst. 111/122).

De sluiting van de kandidaatstelling is bepaald op donderdag 
12 oktober 1978 om 12.00 uur.

de uitbreiding van het BMC

Het ziet er nu naar uit dat binnenkort gestart kan worden 
met de uitbreiding van het Biomedisch Centrum (BMC). 
Aan beide zijkanten van het huidige 'Provisorium' wordt bijgebouwd. 
De uitbreiding bestaat uit twee bouwlagen, aansluitend bij het 
bestaande gebouw. Het geheel wordt een semi-permanent gebouw. 
Daaronder verstaat men een bouwsel met een levensduur van ongeveer 
20 jaar. Uit de schets van de plattegrond blijkt dat het gaat om 
een aanzienlijke uitbreiding. Uitgedrukt in nr komt men op het getal 
5200. De kleine gebouwtjes die in de nabijheid van het centrum zullen 
verrijzen (3,4,5,9) zijn hoofdzakelijk bestemd voor het onderbrengen 
van de dieren. Door de uitbreiding (1) zal de huidige huisvestiging 
voor de tuindienst moeten verdwijnen, maar die wordt een eindje verder 
weer opgebouwd. De huidige fietsenstalling moet ook verplaatst worden. 
Die komt nu vóór het centrum te staan.

Welke bestemming krijgt de nieuwbouw?
Bij het maken van de plannen is eerst op een rijtje gezet welk soort 
ruimten er aanwezig was en vervolgens welke ruimten er nog nodig 
waren. Naast algemene ruimtelijke voorzieningen bleek vooral behoefte 
te bestaan aan ruimten met speciale voorzieningen. Voor het opzetten 
van die speciale ruimten was nieuwbouw noodzakelijk.
De bestemming voor de nieuwbouw is in grote lijnen als volgt:
In uitbreiding deel 1, begane grond, worden ondergebracht het centraal 
magazijn, de instrumentele dienst, de dienst informatieverwerking, 
het MEMIC en ontwikkelingslaboratoria. Dat zijn laboratoria waar 
onderzoeksbevindingen gereed worden gemaakt voor routinematig gebruik 
in de gezondheidszorg. Verder is er nog voorzien in kantoorruimten. 
Op de verdieping van deel 1 zijn gepland vergaderruimten, kantoorruimten, 
onderwijsruimten voor de huisartsopleiding en onderzoekruimten t.b.v. 
diverse projecten en capaciteitsgroepen.

Op de begane grond van uitbreiding deel 2 zijn dierenstallen gepland 
met ruimten voor algemene voorzieningen t.b.v. de stallen. Op de 
verdieping worden onderwijsruimten inqericht voor anatomie en morfologie. 
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Het cijfer 7 in de schets staat bij de overdekte verbinding die ge
pland is tussen deel 1 en ziekenhuis St. Annadal. Een dergelijke ver- 
binding(8) wordt ook gebouwd tussen deel 2 en de buitenstallen.

Bii het cijfer 6 is aangegeven de ruimte die gedeeltelijk wordt inge
richt als fietsenstalling en gedeeltelijk als berging voor radio
actief afval, berging voor gassen en ruimte voor het noodstroomapparaat.

De cijfers 3,4, en 5 staan bij.de stallen voor geiten, schapen en 
ratten. Voor de schapen is ook nog een onderkomen gepland achter 
het centrum (9).

Men verwacht dat het bouwen van deel 2 ongeveer 14 maanden in beslag 
zal nemen. Deel 1 vergt 12 maanden werk. Aan.de bouw van beide 
vleugels zal tegelijkertijd gewerkt worden.
De hokjes in de schets (1 en 2) betekenen patio s.

T.B.

bij.de
Aan.de
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Post en archiefzaken (PAZ)
Een postbode met een ijzeren geheugen

Door de gangen en tussen de locaties van de universiteit beweegt 
zich een vrijwel ononderbroken stroom van papier; 
brieven, nota's, stukken, copieën, memo's, kranten, tijdschriften, 
brochures, rappêls ..........................
Het hart van deze omloop is Post- en Archiefzaken. Op de tweede ver
dieping van het Hoofdgebouw, achter de lift, wordt gezorgd dat deze 
stroom blijft lopen, dat alles op de juiste plaats komt en dat niets 
verloren gaat. De afdeling PAZ (onderdeel van de Dienst AJZ) heeft 
een dubbele taak: postverwerking en archivering van post en stukken.

Postverwerking
Alle post voor de universiteit komt binnen bij PAZ. Van hieruit wordt 
hij verspreid over de verschillende mandjes in de locaties. Post voor 
de universitaire bestuursorganen (CvB en URaad) en voor de Diensten 
wordt in samenwerking met het secretariaat van het CvB van een be
handel ingsroute voorzien en vervolgens verspreid.
Het is van belang, dat iedereen die zo'n stuk aan een ander doorzendt, 
PAZ daarvan in kennis stelt. Een voorbeeld: 'n stuk moet bezien worden 
door de Financiële Administratie, Civiele Zaken en de Voorzitter van 
het CvB, in deze volgorde.
Als FA het doorstuurt aan CZ meldt de secretaresse dat aan PAZ. Hetzelfde 
gebeurt wanneer CZ het doorstuurt aan de Voorzitter van het CvB.
Dat lijkt ingewikkeld, maar alleen op deze wijze weet PAZ waar een 
stuk uithangt en of er nog wat mee gebeurt. Als het te lang onder water 
blijft weet PAZ bij wie ze moeten rappel eren.
De uitgaande post wordt door de vervoerdienst van CZ uit de mandjes 
opgehaald en door PAZ gefrankeerd en verzonden.
Alle binnenkomende en uitgaande post van de universitaire bestuurs
organen en diensten wordt door PAZ ingeschreven en gearchiveerd.

Archiveren
Archiveren is een apart vak. Het is niet zo moeilijk stukken op te 
bergen. Het is erg moeilijk ze zo op te bergen, dat je ze snel 
kunt terugvinden als je ze nodig hebt.
PAZ archiveert de binnenkomende post van CvB, U-Raad en Diensten.
Maar ook alle stukken, nota's, notulen e.d. van de bestuursorganen 
en diensten worden er bewaard. PAZ is daardoor het geheugen van de 
universiteit. Een geheugen als een ijzeren pot, waaruit niets ver
dwijnt en waarin op het juiste moment het goede stuk komt bovendrijven. 
Op dat geheugen wordt nog te weinig een beroep gedaan. In allerlei 
secretaressenkamers zie je mappen met telkens dezelfde stukken staan. 
Als de verschillende diensten en groepen wat minder papier zouden be
waren, zou dat zeker vele tientallen meters kastruimte besparen die 
nu volstaat met stukken die zelden worden geraadpleegd en die als 
ze nodig zijn toch niet te vinden blijken.
Wie iets wil weten over bijv, de restauratieve voorzieningen, de WUB, 
de academisering van Annadal, het Studielandschap, studentenhuisvesting, 
nieuwbouw Randwijck, samenwerking hbo - wo of nog vele tientallen 
andere onderwerpen kan er bij PAZ naar vragen of de stukken daar 
raadplegen (uiteraard voor z^ver ze openbaar zijn). Alles is er door 
de heer Simon en zijn mensen op code per onderwerp gerangschikt. 
Gebleken is, dat onder meer ook nieuwe personeelsleden zich door het 
raadplegen van de dossiers die op hun taakgebied betrekking hebben 
snel kunnen inwerken en oriënteren.
De stukken van de Medische faculteit worden niet door PAZ bewaard 
maar door de facultaire organen.
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Bewaarplaats . , . . „ ■ .
Te zijner tijd zal een 'Centrale Universitaire Archiefbewaarplaats van 
Statische Stukken' worden gevormd. Achter dit uitgebreide naambord 
(er zal nog wel een passende afkorting worden bedacht) wordt alle 
materiaal van universiteit en faculteiten opgeborgen, dat zijn actu
ele waarde heeft verloren. Een deel van dit materiaal zal t.z.t. 
worden vernietigd, een ander deel zal worden bewaard wegens zijn 
historische waard of op grond van de Archiefwet.

Brochure . . .
Degenen die regelmatig met het verzendklaar maken van uitgaande post te 
maken hebben wordt dringend het lezen en herlezen aanbevolen van de 
'Handleiding Frankering en Verzending Universitaire Poststukken door 
de PTT m.i.v.1-1-1978 , ..
Dit nuttige en boeiende werkje is reeds op ruime schaal verspreid en 
wordt op aanvraag door PAZ alsnog om niet ter beschikking gesteld. 
Grondige kennis ervan kan onnodig hoge portokosten voorkomen en be
vordert een soepele gang van zaken.

J.O.

%
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INTEGRATIE FEEST of ''Hoe hoog ligt de pijngrens?"

- Hoi.
- Huh?
- HOI ::
- o, HALLO.
- Jij bent eerstejaars?
- Huh?
- EERSTEJAARS, JIJ?
- Ja, alleen wat hard, he?
- OF JE EERSTEJAARS BENT !!?
- Niet zo vaak, nee!
- WAT?
- NIET ZO VAAK ! !
- Wil je wat DRINKEN?

- DRINKEN ::!?
- PILSJE graag....!

- Veel te harde muziek hier, hè?
- WAT?!!

- De M U Z 1 E K, VEEL TE HARD !!!
.... 1

..... proost.........

Mensen, waar zijn we mee bezig? Als we mekaar niets meer te vertellen hebben, 
laten we ons dat tenminste (kunnen) zeggen, maar laten we het niet verbergen 
achter een muur van doofheid veroorzakende "achtergrondmuziek".

- Cyril
- Hoe??
- C Y R I l!!!

Op 12 oktober a.s. wordt er door Karen Sandler van I.S.I. een lezing 

gehouden over het gebruik van de Science Citation Index en de 

Social Science Citation Index in de Filmzaal (tegenover de Aula) van 

9.30 u - 10.30 u en van 11.00 u - 12.00 u.

Iedereen is welkom.

voorzitter;drs Jjr
a-s A P. Resoon '^°'^9en

Postbus 616
6200 MD Maasincht ^°'''9®'sesiraat 53 

043-888888
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Studentenvereniging

KOKO GRUIS.

Koko
Rijksuniversiteit Limburg 
Tongersestraat 53 
Maastricht

Giro: 3713300
Bank; Nederlandse 
Crediet Bank 232925283

Dat Maastricht kritische studenten zal afleveren is wel duidelijk. Dat het 
noodzakelijk is om, vóórdat je kritiek uit, iets te doen aan zelfkritiek 
(event, zelfbeschouwing) is naar het schijnt, velen nog niet duidelijk. 
Enfin, aan mij de taak om uit het KOKO-gruis iets aanschouwelijks te maken 
(let wel: gruis is nog geen koffiedik).
Het grootste probleem waar we op het moment mee zitten, is het gebrek aan 
aktieve studenten en medewerkers.
Zowel voor de kommissies als voor het aanstaande bestuur zijn nog mensen 
nodig. Tevens zoeken wij mensen die ons goede ideeën aan de hand kunnen 
doen of die gewoon met een bepaalde aktiviteit de helpende hand willen toe
steken.
Vooral voor de eerstejaars; met een vereniging in opbouw bedoelen we, dat 
er nog veel niet geregeld is, maar als je iets bepaalds mist, neem dan zelf 
ook wat initiatief, waarbij wij dan event, kunnen helpen.
De volgende KOKO-kommissies zullen volgend jaar weer gaan draaien:
- De kommissie ontspanning, die zich bezig houden met het organiseren van 

feesten, weekenden en dergelijke.
- De reduktie-kommissie die zal gaan werken aan een uitgebreider reduktie- 

pakket.
- Natuurlijk zal, als KOKO de beschikking heeft/krijgt over een ontmoetings

ruimte ook daaraan veel gedaan moeten worden.
Er leven bij de kandidaats-bestuursleden nog meer ideeën die om uitwer
king vragen!III
Indien je interesse hebt om mee te werken aan het een of ander, deponeer 
dan een briefje bij het secretariaat in de KOKO-kamer of neem kontakt 
op met: Paul Zwietering, Leo Schouten of Maarten van Eerd.

- KOKO-schaakklub.
Na een geslaagde start vorig studiejaar is het plan gerezen om ook dit 
jaar weer met de schaakklub te beginnen (event, met andere denk-sporten). 
Het idee is om eens in de twee weken bij elkaar te komen, om al dan niet 
in kompetitie-verband te schaken. Een van de medewerkers is bereid gevon
den om dinsdags 's avonds iets te vertellen over bepaalde openingen, 
strategiën e.d.
Wij hopen de eerste avond op dinsdag 3 of 10 november te laten plaats vin
den. Aanmeldingsformulieren kun je vinden in de KOKO-kamer en bij de ba
lie van het studie-landschap.

- Over de fotc-klub zal in de volgende Maffius wat geschreven worden.
- En heeft u een goede stem, u bent welkom bij het koor.

Paul Zwietering en 
Maarten van Eerd

dinsdag jy ,g '7 oktober ALGEMEwp r 



STUDIECENTRA VOOR ANTHROPOSOFIE MAASTRICHT EN EINDHOVEN (De Bolster) organiseren 

samen een openbare ontmoetings/oefenweek onder het thema:

SCHOLINGSWEG ANTHROPOSOFIE

EN SOCIALE ONTWIKKELING.

KASTEEL VAESHARTELT TE MEERSSEN BIJ MAASTRICHT,

PERIODE: VAN VRIJDAG 13 t/m WOENSDAG 18 OKTOBER 1978.

PROGRAMMA : Inleidingen Anthroposofie, mensbeeld, oude en nieuwe scholingen.
Kunstzinnige en Sociale oefeningen in werkgroepjes onder leiding 
van een medewerker.
Biografische, psychologische en biologische ontwikkelingsproces
sen worden behandeld en besproken.
's Avonds zijn meerdere gast-voordrachten over:
- Sociale ontwikkeling en bewustzijnsontwikkeling.
- De Michaelische scholing in vroegere perioden en in onze tijd.
- Ontwikkeling van waarden, normen in oudere en huidige cultuur

fasen.

- Ontwikkeling van sociale situatie, taakvervulling en initia
tieven.

Tussen de delen is ruimte voor parkwandelingen enz.

Medewerkers: Mr. H.E. van Asbeck / Zeist/ NPI
drs. E. Amons / Zeist/ Vrije Hogeschool
Mr. M. Boeke / Leiden Rudolf Steinerschool Haarlem
D. J. van Bemmelen / Den Haag / Oudleraar Haagse Vrije School
W.F. Veltman / Den Haag / Leraar Vrije School
A. Besemboen / Eindhoven/ Eurythmist
E. Hennekens / Maastricht / Beeldend vormen
A. Kirkels / Maastricht / Kunstzinnige vorming.

Kosten: ƒ 175,- per persoon. Reduktie eventueel aan te vragen.
Meerbijdragen zijn welkom / noodzakelijk ter dekking van het plan.

Aanmelden : Na betaling via giro 366 7166 t.n.v. Studiecentrum van Anthropo-
sofie Maastricht, Tongerseweg 19, tel. 043-13530 of 040-521144, 
Adri Simons resp. Paul Geurts.

Het programma ziet er als volgt uit:
vrijdag
13 oktober

zaterdag 
14 oktober 
t/m 
dinsdag 
17 oktober

15,00-16.00 Aankomst, kennismaking, wandeling over terrein, 
16,00-17,45 Weekopening, werkindeling, achtergronden rond 

deze studieweek,
18.15- 19,15 Avondmaaltijd.
20.00-21.30 Themavoordracht (+).

8.00- 9.00 Gezamenlijk ontbijt.
9.00- 9.30 Kunstzinnige opmaat (eurythraie/zingen).
9.45-11.00 Inleiding Anthroposofie 1 t/m 4, H,E. van Asbeck.

11.00-11.15 Pauze.
11.15- 12.30 Oefenwe^kgroepen; keuze uit 4 werkvelden.

De begeleider geeft een korte schets vooraf. 
Samen wordt het thema in 4 dagen verder uitge
bouwd ,
A. Leer- en studiemethodiek,
B. Sociale vaardigheid.
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12.45-13.45

C. Omgang met ontwikkelingsvraagstukken,
D. Waarnemen en omgaan met tijdsverschijnselen.
Lunch, waarna bijv, wandeling.

14.30-15.30 Kunstzinnige oefeningen in meerdere varianten rond 
het thema Polariteit en Ontmoeting.

15.30-16.00 Theepauze.
16.00-17.45 Biografische gesprekken.
18.15-19.15 Avondmaaltijd.
20.00-21.30 Thema voordrachten II t/m V (+)

woensdag
18 oktober 8.00- 9.00 Gezamenlijk ontbijt.

9.00- 9.30 Kunstzinnige opmaat (eurythmie/ zingen).
10.00-12.30 Mysteriestromingen in Europa en de Nieuwe Mysteriër 

Inklusief pauze en gesprek.
12.45-13.45 Lunch.
14.30-15.30 Terugblik en perspektief. Afsluiting.
15.30-16.00 Thee en afscheid.

(+) voor de thema voordrachten zijn 5 sprekers gevraagd.
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«capucijnengang 3

Van 10 t/m 12 oktober:

"DE BRUILOFT VAN ZAIN" van Khalid Siddiq (Kouweit) 1976
De cineast, die zijn opleiding in de U.S.A, had, probeert ons iets te verduidelijken 
over het menselijk gedrag in zijn geboorteland, waar nog veel oude gebruiken het 
leven van alle dag begeleiden. Via de ietwat vreemde, maar bij de meisjes geliefde 
Zaïn wordt de Westerse toeschouwer geboeid "het oosten" binnengetrokken. Dat vari 
eert van de mystieke contacten van Zain met een priester tot aan de apotheose vair 
de film, het grote traditionele feest rond zijn bruiloft. De film werd "ongewoon' 
mooi en mooi-ongewoon" genoemd. De betrekkelijkheid voor vele aardse zaken die uit 
Ue film spreekt, maakt duidelijk dat er in Kouweit niet alleen maar rijke olie— 
sjeiks wonen, maar ook zeer talentrijke, en in dit geval humoristische cineasten.

Van 17 t/m 19 oktober:
"DE VALKEN" van Istvan Gaal (Hongarije) 1970
Gaal vertelt in "DE VALKEN" een parabel over autoritaire macht en kadaverdiscipline 
op een klein totalitair geregeerd "proefstation" waar valken worden gedresseerd om 
reigers en andere viseters te doden. Een jonge ornitholoog die dit geisoleerde kamp 
bezoekt ziet de wrede tirannie waarmee onder de leider LILIK natuur en mensen 
worden gedeformeerd. Hij bevrijdt zichzelf. Hij loopt weg. De film wordt mede ge
dragen door de prachtige kleuren en het camerawerk.

Van 24 t/m 26 oktober:
"IN DEN VREEMDE" van Sohrab Shadid Saless (Iran/BRD) 1975
De film toont ons het leven van gastarbeiders in West-Berlijn. Saless heeft ge
streefd naar de grootst mogelijke authenticiteit (dialoog is b.v. zowel in het Duits 
als in het Turks). De film laat op schrijnende wijze uitkomen, dat de gastarbeiders 
"in den vreemde" zijn, verloren in een kuituur, waar ze geen raad mee weten, het 
proletariaat van een maatschappij, die za alleen maar uit materiële overwegingen 
binnen gehaald heeft en zich verder niets van hen aantrekt. Saless gaat met grote 
eenvoud te werk: de dialogen zijn beperkt, onbeholpen, niettemin zeer indringend.

postbus 1212 maastricht postgironr. 3796253



AAN DE MEDEWERKERS RL

BETREFT VERTREK VAN DEZE INSTELLING TENEINDE OP GÈPASTE WIJZE

DIT HEUGELIJKE FEIT LUISTER BIJ TE ZETTEN

GELIEVE ONDERSTAANDE BON NA INVULLING TE RETOURNEREN

B()>
JA NEEN

1) WENST RECEPTIE □ □
2) WENST UITREIKING TANSPENNING □ □
3) WENST GOUDEN HANDDRUK □ □
4) WENST BLOEMEN EN STILLE TROM □ □

EVENTUELE EIGEN WENSEN

NAAM

ADRES

PLAATS

HANDTEKENING


